

The Village of Rexton
REGULAR COUNCIL MEETING
The minutes of
Tuesday, October 11, 2022

Le Village de Rexton
RÉUNION ORDINAIRE DU CONSEIL
Le procès-verbal du
mardi 11 octobre 2022

The regular meeting for the Council of the Village of Rexton was held in the Council Chambers.

PRESENT

Mayor: Wayne Carpenter
Councillors: Elaine Warren
Judith Whalen
William Flanagan
General Manager: Shane Thomson
Administrative Assistant: Nathalie Elward
Director of Public Works: Brent Goodwin
Comm./Rec. Coordinator: Connor Woods
ABSENT:
Office Manager: Dianne Robertson

CALL TO ORDER

The Mayor Wayne Carpenter called the meeting to order at 7:00 p.m.

APPROVAL OF THE AGENDA

Moved: William Flanagan | Seconded: Judith Whalen
That the agenda be approved with noted additions.
MOTION CARRIED.

DECLARATION OF CONFLICT OF INTEREST

No conflicts of interests are declared.

APPROVAL OF THE MINUTES

Moved: Elaine Warren | Seconded: Judith Whalen
That the September 13 regular meeting minutes be approved with noted corrections. MOTION CARRIED.

Moved: William Flanagan | Seconded: Judith Whalen
That the September 26 special meeting minutes be approved. MOTION CARRIED.

GUESTS

There were no guests present.

CORRESPONDENCE

Council reviewed the correspondence.

Cont...

La réunion ordinaire du Conseil du Village de Rexton a été tenue à la salle du Conseil.

PRÉSENTS

Maire : Wayne Carpenter
Conseillers.ères : Elaine Warren
Judith Whalen
Joseph Murphy
William Flanagan
Directeur général : Shane Thomson
Adjointe administrative : Nathalie Elward
Directeur des travaux publics : Brent Goodwin
Coordinateur comm./loisirs : Connor Woods
ABSENT :
Directrice du bureau : Dianne Robertson

OUVERTURE DE LA RÉUNION

Le maire Wayne Carpenter ouvre la réunion ouvre la réunion à 19 h.

ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Judith Whalen
Que l'ordre du jour soit accepté avec les ajouts notés.
MOTION ADOPTÉE.

DÉCLARATION DE CONFLIT D'INTÉRÊTS

Aucun conflit d'intérêts n'est déclaré.

ADOPTION DU PROCÈS-VERBAL

Proposée : Elaine Warren | Appuyée : Judith Whalen
Que le procès-verbal de la réunion ordinaire du 13 septembre soit accepté avec les corrections notées.
MOTION ADOPTÉE.

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Judith Whalen
Que le procès-verbal de la réunion extraordinaire du 26 septembre soit accepté. MOTION ADOPTÉE.

INVITÉS

Aucun invité n'était présent.

CORRESPONDANCE

Le Conseil a fait la revue du courrier.

Suite...

CORRESPONDENCE (CONT.)

Crosswalk related request: The idea of installing a traffic light or extra signage at the current crosswalk located at the intersection of route 116 and 134 was presented. Council acknowledges the individual's safety concerns as high traffic area. As these are provincial highway routes, the General Manager will seek DTI's views on the matter.

Moved: Elaine Warren | Seconded: William Flanagan
To file the correspondence for future reference, and actions taken on ones noted. MOTION CARRIED.

FINANCIAL REPORTS

There were no financials presented, copies will be made available once prepared.

BUSINESS ARISING

A. Richibucto Water Contract

It was reported that the Richibucto Council has agreed to enter into a 10-year agreement. The Mayor and Clerk are finalizing the document.

B. Recreation Council Grant Application

The Rexton Recreation Council put forward a grant application for consideration. The purpose of the grant opened a debate to the motion introduced. The mayor called for a vote on the motion, there were no movers.

C. Snow Removal Tender

After consultation with GNB Procurement Branch and Council's direction, the tender for snow removal was posted on the NBON and Village's website. Tendered as a 1-year period.

D. Council Vacancy Motion

As per legislative procedure;
Moved: Elaine Warren | Seconded: Judith Whalen
To accept Councillor Joseph Murphy's resignation of September 22, 2022 and to declare a vacancy on council to our Municipal Electoral Officer. MOTION CARRIED.

CORRESPONDANCE (SUITE)

Demande relative à un passage piéton : On nous a présenté l'idée d'installer un feu de circulation ou une signalisation supplémentaire au passage pour piétons actuellement situé à l'intersection des routes 116 et 134. Le Conseil reconnaît les préoccupations de sécurité de l'individu en tant que zone à fort trafic. Comme il s'agit de routes provinciales, le Directeur général demandera l'avis du MTI sur cette question.

Proposée : Elaine Warren | Appuyée : William Flanagan
De classer le courrier pour en faire référence dans l'avenir. MOTION ADOPTÉE.

RAPPORTS FINANCIERS

Aucun rapport financier n'a été présenté, des copies seront disponibles une fois préparées.

AFFAIRES DÉCOULANTS

A. Contrat d'accès à l'eau de Richibucto

On mentionne que le Conseil de Richibucto a accepté de conclure un accord de 10 ans. Le maire et le greffier sont en train de finaliser le document.

B. Demande de subvention du Conseil récréatif

Le Conseil récréatif de Rexton a présenté une demande de subvention à examiner. L'objectif de la subvention a ouvert un débat sur la motion présentée. Le maire a demandé un vote sur la motion, il n'y avait pas de motionnaire.

C. Appel d'offres pour le déneigement

Après consultation de la direction de l'approvisionnement et les instructions du Conseil, l'appel d'offres pour le déneigement a été affiché sur le site Web de RPANB et du Village. Offert pour une période d'un an.

D. Motion concernant le poste vacant au conseil

Selon la procédure législative ;
Proposée : Elaine Warren | Appuyée : Judith Whalen
D'accepter la démission du conseiller Joseph Murphy du 22 septembre et de déclarer un poste vacant sur notre Conseil à la Directrice municipale des élections. MOTION ADOPTÉE.

BUSINESS ARISING (CONT.)

E. Truth & Reconciliation Day

In honour of Truth and Reconciliation Day, a tree planting ceremony was held at Kenney Park on September 30. A permanent commemorative plaque was installed.

F. Boater's Association Meeting

It was reported that the General Manager is scheduled to meet with Boater's Association on October 17.

PUBLIC WORKS REPORT

The Director of Public Works reviewed his report with Council.

FIRE DEPARTMENT REPORT

The Fire Chief, Brent Goodwin, reviewed his report with Council.

New Firefighter: The Rexton Fire Department received a new applicant;

Moved: William Flanagan | Seconded: Elaine Warren
That Jessica Lawson be accepted as a new member of the Rexton Volunteer Fire Department, subject to the one (1) year probationary period. MOTION CARRIED.

RECREATION COORDINATOR REPORT

The Recreation Coordinator provided an update on the recent activities held during municipalities week and noted on upcoming activities.

MAYOR'S REPORT

The presented reports were reviewed.

COUNCILLOR'S REPORT

The councillors reviewed their reports with Council.

Moved: Judith Whalen | Seconded: William Flanagan
That the presented reports be adopted. MOTION CARRIED.

NEW BUSINESS

There was nothing new to report.

AFFAIRES DÉCOULANTS (SUITE)

E. Journée de la vérité et de la réconciliation

Le 30 septembre, à l'occasion de la Journée de la vérité et de la réconciliation, une cérémonie de plantation d'un arbre a été tenue au parc Kenney. Une plaque commémorative permanente a été installée.

F. Rencontre avec l'Association de plaisanciers

Il a été signalé que le Directeur général se réunira avec l'Association de plaisanciers le 17 octobre.

RAPPORT DES TRAVAUX PUBLICS

Le Directeur des travaux publics a passé en revue son rapport avec le Conseil.

RAPPORT DU SERVICE D'INCENDIE

Le chef des pompiers Brent Goodwin a passé en revue son rapport avec le Conseil.

Un nouveau pompier : Le Service d'incendie de Rexton a reçu une nouvelle candidate ;

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Elaine Warren
D'accepter Jessica Lawson en tant qu'un nouveau membre du service d'incendie volontaire de Rexton, assujetti à une période de probation d'un (1) an. PROPOSITION ADOPTÉE.

RAPPORT DU COORDINATEUR DU LOISIR

Le Coordinateur du loisir a présenté une mise à jour des activités récemment organisées pendant la semaine de la municipalité et a noté sur les activités à venir.

RAPPORT DU MAIRE

Le maire a passé en revue son rapport avec le Conseil.

RAPPORT DES CONSEILLERS.ÉRES

Les rapports présentés ont été examinés.

Proposée : Judith Whalen | Appuyée : William Flanagan
Que les rapports présentés soient adoptés. MOTION ADOPTÉE.

AFFAIRES NOUVELLES

Il n'y a rien de nouveau à rapporter.

COUNCIL STATEMENTS & INQUIRIES

Open the floor to statements and inquiries.

It was expressed by Councillor Flanagan that, while he has confidence in the General Manager's involvement in the budget process, there are concerns on the method employed due to the reform.

Bearing safety in mind, Councillor Warren reported that a resident has been regularly parking his transport on Church Street, mainly at night. It was agreed to consult with our By-Law Enforcement Officer.

The date of the next Regular Council Meeting will be held on Tuesday, November 8, 2022 at 7:00 p.m.

ADJOURNMENT

Moved: William Flanagan | Seconded: Judith Whalen
That the meeting adjourned at 9:15 p.m.
MOTION CARRIED.

DÉCLARATION ET ENQUÊTES DU CONSEIL

A donné la parole pour les déclarations et les questions ;

Bien qu'il ait confiance dans le rôle que le Directeur général joue dans le processus budgétaire, le conseiller Flanagan a fait part de ses préoccupations quant à la méthode utilisée en raison de la réforme.

En gardant à l'esprit la sécurité, il a été rapporté par la conseillère Warren qu'il y a un résident sur la rue Church qui stationne son transport en bordure de route, notamment la nuit. Il fut convenu de communiquer avec un Agent chargé de l'exécution des arrêtés.

La date de la prochaine réunion ordinaire du Conseil se tiendra le mardi 8 novembre 2022 à 19 h.

AJOURNEMENT

Proposée : William Flanagan | Appuyée: Judith Whalen
Que la réunion soit levée à 21 h 15.
MOTION ADOPTÉE

Mayor | Wayne Carpenter | Maire

General Manager | Shane Thomson | Directeur général